

Editor's Note / Note de Directeur

Gregory S. Kealey

Volume 16, 1985

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/llt16en01>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Canadian Committee on Labour History

ISSN

0700-3862 (print)

1911-4842 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

Kealey, G. S. (1985). Editor's Note / Note de Directeur. *Labour/Le Travailleur*, 16, 6-6.

EDITOR'S NOTE /NOTE DU DIRECTEUR

IT IS WITH GREAT SADNESS that we note the recent deaths of Marta Danylewycz, Leo Roback, and Herbert G. Gutman. Marta's pioneering work in feminist educational history will live on and *Labour/Le Travail* will publish in our next issue an article submitted before Marta's untimely death. Leo, a member of our editorial board from 1979 until his retirement in 1983, will be remembered and sorely missed as a labour activist, as a teacher of industrial relations, and as a historian of the Quebec labour movement. Herb Gutman, an outstanding historian of United States workers, contributed significantly to the emergence in North America of the social history of the working class. A fine teacher, he leaves behind a generation of scholars to carry on the work he initiated. We dedicate this issue of *Labour/Le Travail* to the memories of Marta Danylewycz, Leo Roback, and Herbert Gutman.

C'EST AVEC UNE GRANDE TRISTESSE que nous apprenions récemment le décès de Marta Danylewycz, Léo Roback, et Herbert G. Gutman. L'œuvre novatrice de Marta Danylewycz en histoire féministe de l'éducation laissera sa marque. Dans son prochain numéro, *Labour/Le Travail* publiera un article posthume qu'elle avait soumis avant sa mort prématurée. Militant, historien du mouvement syndical, et professeur de relations industrielles, Léo Roback a aussi été membre de notre comité de rédaction de 1979 à 1983. Toutes les personnes qui s'intéressent à la condition des travailleurs québécois regrettent profondément sa perte. Herb Gutman, célèbre historien des travailleurs américains, a été un des grands pionniers de l'histoire sociale de la classe ouvrière. Professeur renommé, il a inspiré une génération d'historiens à prendre sa relève. Nous dédions ce numéro de *Labour/Le Travail* à la mémoire de Marta Danylewycz, Léo Roback, and Herbert Gutman.

Gregory S. Kealey